

တၢ်မၤအလုၢ်အလၢ်အဂ့ၤကတၢၢ်လၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်

အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်အဂီၢ်

Best Practice for Volunteer Involvement

တၢ်န့ၣ်ကျဲ / Guide

Karen | ကညီကျိာ်

ဖဲဒုးဟံၣ်ဃုာ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်အခါ,အလီၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကရၢကရိတဖုကနဲၣ်ဖျါထီၣ် အဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤစၢၤ ဖဲလဲၣ်တခါန့ၣ်ပုၤ မုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်ကဘၣ်မၤဆူၣ်ထီၣ်အီၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဒီးကရၢအက့ၢ်အဂီၢ်လၢ အကြးအဘၣ်ဒီးပုၤမုၢ်သး မၤကလီၢ်တၢ် တဖၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်ဝဲဒၣ် နီၣ်တံၢ်ခံလၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ..

တၢ်မၤဆူၣ်ညါတပတီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ကဆိကမိၣ်ထံဆး မ့ၢ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်မုၢ်ဒါကလုာ်မနုၤတဖၣ် ဒီး မုၢ်ဒါတဖၣ်အံၤ ကဟံၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး မနုၤတဖၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဃုာ်ဒီး တၢ်န့ၣ်လီၤဒီး တၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢ အဖျါရဲၣ်န့ၣ် အကါဒိၣ်လၢ တၢ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်လၢ ကဟ့ၣ်ထီၣ် ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိတဖၣ် မုၢ်ဒါတဖၣ်လၢ အမုၢ်လၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲဒီး လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်န့ၣ်မ့ၢ် ကျဲၣ်ဘိအခွဲးအယာ်တခါလီၤ. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်ဟံၣ်ဃုာ် တၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ်အကါဒိၣ် လၢအဟံၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ဆၢကတီၢ်, တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်လဲၣ်နီၣ်ဖျါတဖၣ်ဆူ တၢ်ကရၢကရိတခါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်န့ၣ် မၤစၢၤတၢ် ကရၢကရိအအတၢ် သ့တၢ်ဘၣ် ဒ်သိးကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘး အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ပညိၣ် ဒီးဖိတၢ်တဖၣ်, တကးဒီးဘၣ် ဒ်သိး ကမၤဆူၣ်ထီၣ်နတၢ်ကရၢကရိအလၢကပီၤ လၢပုၤတဝါ အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ် ကဂ့ၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ် လၢမုၢ်ဒါလၢအဘၣ်လိာ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီး အတၢ်သးစဲတဖၣ် အပူၤန့ၣ် လီၤ. တၢ်ဆိကမိၣ်ထံဆးတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် ကမၤစၢၤဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်မၤလၢအပုၤဒီးအခီပညိၣ်တမံၤ လၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိတဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

National Standards (ထံကီၢ်တီၢ်ပတီၢ်တဖၣ်) လၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိ အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်အဂီၢ်

နတလဲၤဘၣ်တၢ်ထဲၣ်နတဂၤဒီးဘၣ်. [National Standards for Volunteer Involvement\(ထံကီၢ်တီၢ်ပတီၢ်တဖၣ်လၢ ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ် အတၢ် ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်အဂီၢ်](#) (the National Standards) တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဖိးတၢ်မၤလုာ်လၢ တကီၢ်အဂ့ၤကတၢၢ်တခါလၢ ကနဲၣ်လီၤဝဲဒၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိ အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ် တၢ်အိၣ်ယၢၤအဂ့ၤကတၢၢ်လၢ တၢ်ကရၢကရိဒီး ကရၢတဖၣ်လၢ အန့ၣ်လီၤဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်ဒီး ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိတဖၣ် ခဲလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢ National Standards စံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

လၢအခီၣ်ထံးန့ၣ် National Standards အံၤဘၣ်တၢ်ညူၣ်ထီၣ်အီၤလၢ Volunteering Victoria န့ၣ်လီၤ. ဖဲ 1997 နံၣ် အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွၢ်သမံသမိးက့ၢ် ဒီး လူၤပိာ်မၤ ထွဲအီၤလၢ Volunteering Australia ဃုာ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤဟံၣ်ဃုာ်လၢ Volunteer-involving Organisations (ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ် အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်) (VIOS) ဒီးပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်လၢ အိး စတြဲလၢထံကီၢ်ဒီးတဘျီအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တၢ်ပိာ်တဲသကိးတၢ်ဒီး တၢ်မၤအသန့ၣ်ကိးမံၤဒဲး ဝံၤအ လီၢ်ခံ National Standards န့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤသီထီၣ်က့ၢ်အီၤဖဲ 2024 န့ၣ်လီၤ. ကအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအါအါဂီၢ်ဂီၢ် လၢကဆိၣ်ထွဲအါထီၣ် တၢ်န့ၣ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

National Standards န့ၣ်ညီဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကလူၤပိာ်မၤထွဲအီၤဒီး တၢ်မၤဘၣ်လိာ်အီၤဒီး တၢ်မၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ် အက့ၢ်အဂီၢ်လီၤဆီလိာ်သးတဖၣ်အဂီၢ်သ့လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မၤ စၢၤမၤဂ့ၢ်ထီၣ် ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ် အတၢ်လဲၣ်နီၣ်ဖျါဒီး မၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲအီၤလၢ တၢ်အိၣ်မုၢ်ဆိးပၤအဂီၢ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဃုာ်ပုၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

1. တံၢ်မၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်န့ၣ် ကဘၣ်တံၢ်မၤစဲးဘူးအီၤဒီး တံၢ်တီၣ်ခိၣ်ရိၣ်မဲ,တံၢ်ပတၢ်ပြဲးဒီး လုၢ်လၢတံၢ်ဆဲးတံၢ်လၢလီၤ.

» ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်အခိၣ်အန့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ဆိၣ်ထွဲအီၤဒီး ဘၣ်တံၢ်ဟ့ၣ်အီၤမူဒါတဖၣ်လၢအဖျါဆွဲလီၤ. တံၢ်မၤအကျါအကျဲတဖၣ်, သန့တဖၣ်ဒီး တံၢ်မၤအကျါအကျဲတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဒီး ဒုးကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်အီၤလၢ ကဆိၣ်ထွဲ ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်လၢ အဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

2. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ် အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤသကိးတံၢ်န့ၣ် ကဘၣ်တံၢ်ဟံၣ်အီၤဒဲးတံၢ်ဂ့ၢ်စိၣ်နီၤဒီး တံၢ်အဒိအတံၢ်လီၤကွၢ်လိၣ်န့ၣ်လီၤ.

» ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ် အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်ဃုာ်မၤသကိးတံၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တံၢ်ကရၢကရိၣ်အတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိ, အတၢ်ပညိၣ်, ဖီတၢ်တဖၣ်ဒီး တံၢ်တီၣ်ဟံၣ် အတၢ်မၤအကျါဒီးဘၣ်တံၢ်မၤကဲထီၣ်အီၤခီဖျါ ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤသကိးတံၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ် အတၢ်ပာ်ဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဒီး ဂံၢ်ထံးတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ဟံၣ်လီၤန့ၣ်အီၤလၢလၢပဲၤပဲၤ လၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ် အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်အဂီၢ်လီၤ.

3. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်အမူအဒါတဖၣ်န့ၣ် လၢပဲၤဒီးအခိပညိၣ် ဒီးဘၣ်တံၢ်မၤဘၢဂံၢ်အီၤဒီး တံၢ်ပညိၣ်လီၤဆီန့ၣ်လီၤ.

» ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ်န့ၣ် န့ၣ်လီၤဟံၣ်ဃုာ်တံၢ်လၢ မူဒါလၢအလၢပဲၤဒီးအခိပညိၣ် လၢအဟ့ၣ်မၤစၢၤတံၢ်ကရၢကရိၣ် မ့ၢ်တံၢ်မၤကရၢ အတၢ်ပညိၣ်န့ၣ်လီၤ. မူဒါတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ် မၤကဲထီၣ်အီၤဒီး ဘၣ်တံၢ်မၤဘၢဂံၢ်ဘျိးဘၣ်ဒါအီၤဒီး ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ် ဒ်သိးကဆိကမိၣ်ဃုာ်အဝဲသ့ၣ် အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးအတၢ်သးစဲး တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မူဒါတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၢ်အီၤ ခီဖျါ တံၢ်ကျဲးစၢၤမၤန့ၣ်ပာ်သး ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်လဲၤခီဖျါအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

4. တံၢ်ဃုာ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအသီန့ၣ် မ့ၢ်တံၢ်လၢအတကွၢ်ဒိၣ်ဆဲးအါစ့ၤတၢ်ဒီး တံၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤ တံၢ်တဒ်သိးလိာ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

» တံၢ်ဃုာ် ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်အသီဒီး တံၢ်ဃုာ်တၢ် အတၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်တီၣ်ကျဲၤအီၤလၢကထုးန့ၣ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သးစဲး, တံၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်ဒီး တံၢ်သ့ၣ်တံၢ်ဘၢဂံၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တံၢ်ဃုာ်တၢ်န့ၣ်မၤတၢ်ဒ် တံၢ်ထီဒါတံၢ်ကွၢ်တလီၤတံၢ် သဲးစးအသိးန့ၣ်လီၤ. တံၢ်သမံသမိးအ ကျိၤအကျဲတဖၣ် ပၤယာ်ပုၤဒီးန့ၣ်တံၢ်မၤစၢၤ ,ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီး ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ် အတၢ်ပူၤဖျဲး ဒီးအတၢ်ဘၣ်တံၢ်ဘၢ လၢအလီၤပလိာ်ဒီးသဲးစး အတၢ်မၤလိာ်ဒီးတံၢ်ဘျါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

5. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ဆိၣ်ထွဲအီၤဒီး ဘၣ်တံၢ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

» ဟ့ၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ် တံၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤ, တံၢ်သိၣ်လိမၤလီ, ဒီး တံၢ်အံးကွၢ်ပာ်ဆုၢ် တံၢ်ဆိၣ်ထွဲ ဒ်သိးကမၤဘၢဂံၢ်တံၢ်လၢ တံၢ်ဘၣ်တံၢ်ဘၢအပူၤဒီး တုၤလီၤတီၢ်လီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢကဟံၣ်ဃုာ်မၤသကိးတံၢ်အဂီၢ် ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတဖၣ်န့ၣ် န့ၣ်ပာ်မူဒါတဖၣ်ဒီး ဒီးန့ၣ် တံၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်တဖၣ်, တံၢ်သ့ၣ်တံၢ်ဘၢတဖၣ်, ဒီး တံၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢအလိၣ်န့ၣ်လီၤ.

6. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ် အတၢ်ပူၤဖျဲးဒီးတံၢ်အိၣ်မုၢ်ဆိးပၤန့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ဒိသဒါယာ်အီၤလီၤ.

» ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ်န့ၣ်ပာ်ဝဲဒၣ်အဝဲသ့ၣ်အခွဲးယာ်တဖၣ်ဒီးမူဒါတဖၣ်လီၤ. တံၢ်မၤအကျါအကျဲတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ဟံၣ်လီၤယာ်အီၤ လၢကဒိသဒါပုၤမုၢ် သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ် အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, တံၢ်ပူၤဖျဲးဒီးတံၢ်အိၣ်မုၢ်ဆိးပၤ, ဟံၣ်ဃုာ်ဒီးတံၢ်အုၣ်ကီၤလၢအဘၣ်ထွဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ် န့ၣ်ပာ်ဒီးအိၣ်ဒီးခွဲးယာ်လၢကသ့ဝဲဒၣ်တံၢ်က ဒူးကဒ့ၣ်အကျါအကျဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

7. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်ဟံၣ်ကဲစံးဘျိးအီၤလီၤ.

» ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ် အတၢ်မၤဂ့ၢ်မၤစၢၤ, အတၢ်ဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤ, ဒီး အတၢ်ဒိဘၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တံၢ်န့ၣ်ပာ်အီၤ, စံးဘျိးအီၤဒီး ဘၣ်တံၢ်ဟံၣ်ကဲအီၤန့ၣ်လီၤ. တံၢ်သ့ၣ်ညါစံးဘျိး ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ်တဖၣ်န့ၣ် ကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲဒီး ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတံၢ် ဒီး အိၣ်ဒီးတံၢ်ယုးယီၣ်ဟံၣ်ကဲ အတၢ်ထံၣ်ဒီး တံၢ်ဆဲးတံၢ်လၢ အလုၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

၈. သနူတဖန်ဒီး လုလ်လ်တဖန်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်မၤဂ့ၤထီၣ်အီၤဆူညါကွၢ်ကွၢ်န့ၣ်လီၤ.

- » သနူတဖန်ဒီးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်တဖန်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်တ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအီၤဒီး ဘၣ်တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်အီၤလၢ အကနဲၣ်ကယဲၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်ခဲလၢာ် တုၤလီၤတီၤလီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖန်န့ၣ် အိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ် ဘၣ်ဃးဒီး အဝဲသ့ၣ်အတၢ်လဲၤဒီဖျိဒီး တၢ်ကရၢကရိၤအတၢ်မၤဘၣ်ကဝီၤလၢ အဘၣ်ထွဲတဖန်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

National Standards န့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ် တၢ်လၢတၢ်ကဘၣ်မၤစဲးယဲၤအီၤဘၣ်. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, အဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤဟ့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါ တၢ်ကရၢကရိၤတဖန် ဒီဖျိ ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မၤအတၢ်ကွၢ်တမံၤလၢ ကမၤစၢၤ ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖန် အတၢ်တီၢ်ကျဲၤ, အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, မ့တမ့ၢ် အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ တၢ်တီၢ်ကျဲၤလီၤတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. လုၤတက့ၤတၢ်ကဘၣ်လုၤပိာ်မၤထွဲအီၤဘၣ်.

လၢတၢ်အံၤအလီၢ်,အဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ကရၢကရိၤ တဖန်ဒီဖျိတၢ်ဟ့ၣ် တၢ်မၤအတၢ်ကွၢ် တခါလၢတၢ်ကမၤစၢၤတၢ်လၢ တၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤလီၤ,သ့ၣ်ထီၣ်မ့တမ့ၢ်မၤဆူညါထီၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အနီၣ်ထီၣ်လၢ အထီၣ်ဒါ National Standards န့ၣ် ကဲဘျးတၢ်ဖျိအိၣ်အမုၢ် လၢတၢ်ကရၢကရိၤဒီး ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖန်ခံဖုလၢာ်အဂီၢ်သ့ၣ်လီၤ.

အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤန့ၣ်သးတက့ၢ်

ပုၤအါဒါအါဂၤလၢ အရဲၣ်ကျဲၤပၤဆုၤ ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖန်န့ၣ် ဘၣ်မၤဒေၣ်တၢ်လၢအကစၢ်ဒုးဝဲထဲတဂၤ,ဒီး အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအစ့ၤ လၢကကွၢ် တရံး က့ၤအကပိာ်ကပၤဝဲဒီး ကသ့ၣ်ညါဘၣ်ပုၤဂၤတဖန် မၤဝဲဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. National Standards ဟ့ၣ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ လၢပုၤကမၤအီၤအဂီၢ်-မ့ၢ်နကဆီလီၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ အသီတခါခါ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟံၣ်ထံနီၣ်ဖးက့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ လၢအအိၣ် ဟံၣ်စၢၤတခါခါန့ၣ်လီၤ.

National Standards ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟ့ၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်အသီလၢ ကမၤသကိး တၢ်ဒီးပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖန် မ့တမ့ၢ် ကထံၣ်န့ၣ်တၢ်လီၤဟီၤအကါဒိၣ် လၢန့ၣ်ဒီးတၢ် မၤအကျိၤအကွၢ်တဖန်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤလီၤ နတၢ်လၢာ်ဆၢလၢာ်ကတီၢ် ဒီး နတၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါ လၢကတီၢ်ယံာ်အပူၤ, ဒီဖျိ မၤဘီၣ်မၤညီထီၣ် နတၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤ အတၢ်မၤအကျိၤအကျဲတဖန်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးဟံၣ်ဃုာ်ပုၤကရူၢ်လၢ ဖီတၢ်လၢ တၢ်ဒုးလိၣ်ထီၣ်ဖးထီၣ် National Standards အပူၤန့ၣ် ကဲဘျးကဲဖျိဒီး ဒုးဆူၣ်ထီၣ်ပုၤသးန့ၣ်လီၤ.

မုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်မၤအတၢ်အိၣ်သးလၢ နတၢ်ကရၢကရိၤအပူၤန့ၣ်ဘျးန့ၣ်ဖျိလၢ ကျိၤကွၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အီၤလၢအမ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျိမၤသကိးတၢ်ဒီးထံကီၢ်ပတီၢ်လၢ National Standards ကဲခါၣ်စးန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ် တၢ်ကရၢကရိၤတဖန်န့ၣ် ဒီးန့ၣ်တၢ်န့ၣ်ဘျးလၢကမ့ၢ်အပူၤစဲၣ်နီၤဂ့ၢ်ဝီ, တၢ်ကရၢကရိၤ ဒီးတၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါလၢ တၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ် ကဒုးဟံၣ်ဃုာ်, ဆီၣ်ထွဲ, ဟ့ၣ် သဆၣ်ထီၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖန်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မင်းသီးအဝဲသွန် ကမၤတၢ်လၢနဂီၢ်တက့ၢ်

National Standards နှံၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအကျါၣ်ဘၢတၢ်ဂ့ၢ်လၢၣ်လၢၣ်ဆ့ၣ်ဒီး တၢ်တုၤတိၢ်ကျဲၤအီၤလၢ အကဲဘျးလၢတၢ်ကရၢကရိအါမံၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအကလုာ်ကလုာ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ကရၢကရိတနီၤန့ၣ် ဃုထာဝဲဒၣ်လၢ ကမၤတၢ်ခီဖျိ National Standards သန့က့, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်နကအဲၣ်ဒီး သ့ၣ်ညါဟံၣ်နီၣ် ဘၢၣ်ကဝီၤတဖၣ်လၢ အဘၣ်ဘျးဘၣ်ဒါကတၢ်ဒီး အကါဒိၣ်ကတၢ်လၢ နတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ် အဲၣ်အံၤဒီး ဟံၣ်ညါတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ..

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ်တဖၣ်

ဒ် Victoria အကရၢခိၣ်သ့ၣ်လၢပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အဂီၢ်အသိး, နဟံၣ်ဆူပအိၣ်လၢတၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢတၢ်န့ၣ်အီၤ သ့တဖၣ်အဂီၢ်သ့လီၤ.

တၢ်လၢလၢအံၤ မ့ၢ်လုး(ခ)ဒီးတၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်လၢအကဲဘျးကဲဖျိလၢကမၤအါထီၣ်နတၢ်န့ၣ်ပၢၢ် တၢ်မၤလုာ်လၢအဂီၢ်တၢ်လၢပုၤမ့ၢ် သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ် ဟံၣ်ညါတၢ်အဂီၢ် (Best Practice for Volunteer Involvement) အဂီၢ်ဆူညါန့ၣ်လီၤ.

- » [Volunteering Victoria အပျံၤယဲၤသန့](#) မ့ၢ်နဂီၢ်ထံးလၢတၢ်ကလဲၤမၤန့ၣ်အီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤခဲလၢအဂီၢ်, လၢအချးဆၢချး ကတီၢ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲ, တၢ်သိၣ်လီ, တၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်ဒီးပုၤမ့ၢ်နီၤအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢတၢ်န့ၣ်အီၤသ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နတထံၣ်တၢ်လၢ နကွၢ်ဃုအီၤဘၣ်ဧါ.

ဆဲးကျိးဘၣ် Volunteering Victoria အကရၢဖျိ info@volunteeringvictoria.org.au လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါလၢလၢအဂီၢ်တက့ၢ်.



Volunteering Victoria အပျံၤယဲၤသန့

 <p>တၢ်န့ၣ်ကျဲၤလၢပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ် တီခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်</p>	 <p>National Standards လၢပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်ဟံၣ်ညါမၤတၢ်အဂီၢ်</p>	 <p>တၢ်သိၣ်လိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိမၤဒီးတဖၣ် (တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တနီၤန့ၣ် တအိၣ်ဒီးဘျးလဲဘၣ်)</p>
 <p>ထံကီၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ်အလီၢ် လၢပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အမူဒါခိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်</p>	 <p>ထံကီၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢၢ်အခိၣ်တဖၣ်- မၤကဲထီၣ်ဖိလစံၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်တဖၣ်</p>	 <p>တၢ်ပၢတၢ်ပြးအတၢ်လဲၤကျဲၤတဖၣ် (Volunteering Queensland)</p>

© Volunteering Victoria 2024. ဘၣ်တၢ်သမံသမိးကွၢ်က့ၤအီၤဖဲယူၤ 2024 (လံာ်အဘၣ် 2). Volunteering Victoria မ့ၢ်ပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အကရၢအခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ABN 79 378 017 212. တၢ်ကွဲးတခါအါမ့ၢ်ဒၣ်လၢထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ်လီၤ. ဖဲနမ့ၢ်တသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်န့ၣ်, ထီၣ်ဘိကတီၢ်တၢ်ဒီးနသဲးအပုၤမ့ၢ်နီၤဘၣ်ထွဲဒီးနတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်တက့ၢ်. လၢတၢ်န့ၣ် ကျဲၤလၢတၢ်ကမၤန့ၣ်သဲးစးအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အဂီၢ်, လဲၤအိၣ်သကိးဘၣ် Justice Connect - nfplaw.org.au.

ဂံၢ်ထံးတခါအံၤဘၣ်တၢ်ကျိးထံးအီၤခီဖျိ Polaron Language Service န့ၣ်လီၤ. နနီၤဟ့ၣ်နတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံးသးဖဲ <https://feedbacknow.services/> န့ၣ်သ့လီၤ.